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Na poczÄ…tku paÅºdziernika zakoÅ„czyÅ‚a siÄ™ (w I instancji) sprawa z powództwa SÅ‚awomira 
Pietrzaka przeciwko Beacie Kumanek o ochronÄ™ dóbr osobistych. ChodziÅ‚o o artykuÅ‚ pt.
&bdquo;Komu zaleÅ¼y na upadku Stadniny Koni w Janowie Podlaskim?&rdquo; autorstwa pani
Kumanek, który zamieÅ›ciÅ‚em na moim blogu 2 listopada 2017 roku. Powód, czyli SÅ‚awomir
Pietrzak, w pozwie zarzucaÅ‚ Beacie Kumanek, Å¼e: PublikujÄ…c przedmiotowy artykuÅ‚ na
w/w stronie internetowej pozwana naruszyÅ‚a dobra osobiste powoda w postaci jego dobrego
imienia, godnoÅ›ci i renomy zawodowej, pomawiajÄ…c go w szczególnoÅ›ci o wyzysk,
pogardÄ™ i brak elementarnego poszanowania pracowników spóÅ‚ki Stadnina Koni Janów
Podlaski Sp. z .o.o. oraz doprowadzenie do upadku hodowli koni arabskich w Polsce.
/&hellip;/ Wypowiedzi pozwanej wyraÅ¼one w artykule o charakterze ocennym nie
mieszczÄ… siÄ™ granicach dopuszczalnej krytyki, natomiast te dotyczÄ…ce faktów sÄ…
nieprawdziwe&hellip; Wyrok zawiera 5 punktów i przytoczÄ™ je w caÅ‚oÅ›ci.

 I tak, SÄ…d OkrÄ™gowy w Lublinie: &bull; ZasÄ…dza od pozwanej Beaty Kumanek na rzecz
Domu Dziecka im. J. Korczaka w Lublinie kwotÄ™ 2000 zÅ‚; SÅ‚awomir Pietrzak domagaÅ‚
siÄ™ 10 tys. zÅ‚ na rzecz tegoÅ¼ Domu Dziecka. &bull; ZobowiÄ…zuje pozwanÄ… BeatÄ™
Kumanek do zwrócenia siÄ™ do administratora blogu internetowego prowadzonego pod
adresem: http://hipologika.pl o usuniÄ™cie w terminie 14 dni od dnia uprawomocnienia siÄ™
wyroku artykuÅ‚u pt. &bdquo;Komu zaleÅ¼y na upadku Stadniny Koni w Janowie
Podlaskim?&rdquo; opublikowanego dnia 2 listopada 2017 r.;Pietrzak domagaÅ‚ siÄ™
usuniÄ™cia wspomnianego artykuÅ‚u &ndash; róÅ¼nica polega na tym, Å¼e SÄ…d nie moÅ¼e
tego nakazaÄ‡ pani Kumanek, gdyÅ¼ to nie ona jest to wÅ‚adna zrobiÄ‡, a ja &ndash;
prowadzÄ…cy zacytowanÄ… stronÄ™ internetowÄ…; &bull; Oddala powództwo w pozostaÅ‚ym
zakresie; czyli oddala Å¼Ä…danie powoda, aby pozwana go przeprosiÅ‚a. A w swoim pozwie S.
Pietrzak podaÅ‚ dokÅ‚adnÄ… treÅ›Ä‡  oÅ›wiadczenia-przeprosin, jakÄ… sobie Å¼yczyÅ‚, aby
pozwana zamieÅ›ciÅ‚a na moim blogu. A oÅ›wiadczenie miaÅ‚o siÄ™ koÅ„czyÄ‡ zdaniem:
&bdquo;Zarzuty te w caÅ‚oÅ›ci odwoÅ‚uje.&rdquo; &bull; Znosi wzajemnie pomiÄ™dzy stronami
koszty procesu; powód domagaÅ‚ siÄ™ obciÄ…Å¼enie kosztami pozwanej. &bull; Nakazuje
Å›ciÄ…gnÄ…Ä‡ od powoda SÅ‚awomira Pietrzaka na rzecz Skarbu PaÅ„stwa &ndash;
SÄ…du OkrÄ™gowego w Lublinie kwotÄ™ 941,79 zÅ‚otych tytuÅ‚em nieuiszczenia kosztów
sÄ…dowych.  Wyrok poznaÅ‚em juÅ¼ w paÅºdzierniku, ale piszÄ™ o tym dopiero teraz, gdyÅ¼
czekaÅ‚em, aby siÄ™ zapoznaÄ‡ z uzasadnieniem. A zostaÅ‚o ono sporzÄ…dzone dopiero
niedawno. PrzeczytaÅ‚em je &ndash; to maÅ‚o powiedziane &ndash; przestudiowaÅ‚em je bardzo
dokÅ‚adnie takÅ¼e z tego powodu, Å¼e jestem w trakcie podobnego procesu (KOWR oskarÅ¼a
mnie o zniesÅ‚awienie). A po przestudiowaniu uzasadnienia (a liczy ono aÅ¼ 34 strony!) pierwsze co
chcÄ™ zrobiÄ‡, to wyraziÄ‡ wielkie uznanie dla sÄ™dzi Agnieszki Wojnarowicz-PosÅ‚usznej dla
jej pracy. KawaÅ‚ ciÄ™Å¼kiej, dobrze wykonanej roboty.Pani SÄ™dzia dokÅ‚adnie zapoznaÅ‚a
siÄ™ z dokumentami, w tym ze sprawozdaniami zarzÄ…du spóÅ‚ki Stadnina Koni Janów Podlaski
za lata 2017 i 2018, z listami pÅ‚ac, z aneksami do umów o pracÄ™, z dokumentacjÄ…
dotyczÄ…cÄ… zawodów w rajdach dÅ‚ugodystansowych, z wieloma fakturami dotyczÄ…cymi kilku
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innych spornych punktów, aÅ¼ wreszcie z wypowiedziami 10 Å›wiadków. JeÅ›li chodzi o Å›wiadków
&ndash; pozwalaÅ‚a im na udzielanie obszernych wyjaÅ›nieÅ„ na pytania zadawane przez BeatÄ™
Kumanek (pozwana nie miaÅ‚a adwokata, sama siÄ™ broniÅ‚a, czyli sama odpytywaÅ‚a
Å›wiadków). Wiem coÅ› o tym, bo byÅ‚em jednym z nich.Warto w tym miejscu zacytowaÄ‡ taki oto
fragment uzasadnienia wyroku:Åšwiadkowie na zadawane pytania odpowiadali wyczerpujÄ…co,
stanowczo, ich wypowiedzi cechowaÅ‚a wiedza merytoryczna dotyczÄ…ca pracy z koÅ„mi
oraz zaangaÅ¼owanie. Z tych powodów SÄ…d uznaÅ‚ ich zeznania za wiarygodne. A takÅ¼e
zwróciÄ‡ uwagÄ™ na dziwne postÄ™powanie SÅ‚awomira Pietrzaka, który nie stawiÅ‚ siÄ™ na ani
jednej rozprawie, co skutkowaÅ‚o tym, Å¼e: SÄ…d pominÄ…Å‚ dowód z zeznaÅ„ powoda,
gdyÅ¼ nie stawiÅ‚ siÄ™ on na Å¼aden z terminów rozprawy, na który zostaÅ‚ wezwany do
osobistego stawiennictwa i nie przedstawiÅ‚ Å¼adnej okolicznoÅ›ci usprawiedliwiajÄ…cej
jego nieobecnoÅ›Ä‡ oraz nie przedÅ‚oÅ¼yÅ‚ Å¼adnego dokumentu usprawiedliwiajÄ…cego
jego nieobecnoÅ›Ä‡, pomimo naÅ‚oÅ¼onego naÅ„ w tym zakresie rygoru. MoÅ¼na
podejrzewaÄ‡, Å¼e taka sytuacja wynikaÅ‚a z kalendarza zdarzeÅ„ &ndash; kilka dni po
zÅ‚oÅ¼eniu pozwu przeciwko Beacie Kumanek SÅ‚awomir Pietrzak zostaÅ‚ odwoÅ‚any z funkcji
prezesa SK Janów Podlaski (6 III 2018). Prawdopodobnie wynajÄ™ta i opÅ‚acona przez stadninÄ™
kancelaria prawna sporzÄ…dziÅ‚a pozew w imieniu prezesa spóÅ‚ki, ale kiedy tenÅ¼e przestaÅ‚
byÄ‡ prezesem, a staÅ‚ siÄ™ osobÄ… prywatnÄ…, straciÅ‚ zainteresowanie procesem. Ten jednak
toczyÅ‚ siÄ™ swoim trybem. Przedstawiciele kancelarii bywali na rozprawach, ale na pytania
SÄ…du, dlaczego powód siÄ™ nie stawia na kolejnych rozprawach, bezradnie rozkÅ‚adali rÄ™ce.
Ciekaw jestem, kto zatem opÅ‚acaÅ‚ usÅ‚ugi owej kancelarii prawnej po 6 III 2018 roku?Wynik
meczu 8:6WróÄ‡my do meritum. SÄ…d po wnikliwej analizie wszystkich dokumentów i zeznaÅ„
Å›wiadków uznaÅ‚, Å¼e Powództwo naleÅ¼aÅ‚o czÄ™Å›ciowo uwzglÄ™dniÄ‡. W liczbach ten
swoisty mecz Pietrzak kontra Kumanek zakoÅ„czyÅ‚ siÄ™ wynikiem 8:6 dla tego pierwszego. Nie
chcÄ™ zanudzaÄ‡ Czytelników dokÅ‚adnym przytaczaniem wszystkich punktów oraz peÅ‚nych
komentarzy pani sÄ™dzi &ndash; dla dociekliwszych informacja, Å¼e uzasadnienie zaÅ‚Ä…czam w
postaci dokumentu pdf w caÅ‚oÅ›ci.Ale w telegraficznym skrócie postaram siÄ™ zreferowaÄ‡ wyniki
tego meczu.Najpierw gole przepuszczone przez BeatÄ™ Kumanek. &bull; Pracownikom
przekazano, Å¼e w stadninie obowiÄ…zuje zakaz nadgodzin. Zdaniem SÄ…du &ndash; 
Zgromadzony materiaÅ‚ dowodowy wskazuje jednak, Å¼e powyÅ¼sze twierdzenie nie w peÅ‚ni
odpowiada prawdzie. Godziny nadliczbowe nadal byÅ‚y rejestrowane i wypÅ‚acano za nie
wynagrodzenie pracownikom polowym. GrupÄ…, co do której nastÄ…piÅ‚y ograniczenia co do
iloÅ›ci czasu pracy, byli jeÅºdÅºcy. &bull; ZapowiedziaÅ‚ (S. Pietrzak &ndash; przyp. M.Sz.) teÅ¼,
Å¼e czÄ™Å›Ä‡ masztalerzy zostanie zwolniona. Zdaniem SÄ…du &ndash; Nie dowiedziono by
w stadninie byÅ‚y plany zwalniania masztalerzy. Nie przedÅ‚oÅ¼ono teÅ¼ dowodów na to, Å¼e
powód kiedykolwiek komukolwiek takÄ… informacjÄ™ przekazywaÅ‚. &bull; Opieka weterynaryjna
nad koÅ„mi &ndash; nomem omen &ndash; kuleje&hellip; Zdaniem SÄ…du &ndash; &hellip;
majÄ…c na uwadze, Å¼e w toku postÄ™powania wykazane zostaÅ‚o, Å¼e konie sÄ… pod
staÅ‚Ä… i kompleksowÄ… opiekÄ… weterynaryjnÄ…, naleÅ¼aÅ‚o uznaÄ‡, Å¼e zasadnoÅ›Ä‡
oceny przedstawionej przez pozwanÄ… nie zostaÅ‚a wykazana. &bull; Pan Prezes zorganizowaÅ‚
w Janowie w drugi weekend paÅºdziernika zawody w rajdach konnych. W zawodach tych nie
uczestniczyÅ‚ Å¼aden janowski koÅ„, a kasa stadniny zostaÅ‚a uszczuplona o trzysta
tysiÄ™cy zÅ‚otych! Zdaniem SÄ…du &ndash; Dowiedziono, Å¼e w zawodach nie uczestniczyÅ‚
Å¼aden janowski koÅ„, jednak pozwana nie wykazaÅ‚a, by koszt zawodów wyniósÅ‚ 300 000 zÅ‚.
Wykazano natomiast, Å¼e zostaÅ‚ on pokryty nie ze Å›rodków wÅ‚asnych stadniny, lecz ze
skÅ‚adek uczestników zawodów, zatem podane informacje nie byÅ‚y zgodne z prawdÄ…. &bull; W
ocenie Pana Prezesa niezbÄ™dnym wydatkiem dla stadniny jest równieÅ¼ remont stajni
zegarowej, ale tylko w jednym celu. W pomieszczeniach gdzie mieszkajÄ… jeszcze
pracownicy, ma powstaÄ‡ hotelik dla goÅ›ci Prezesa. /&hellip;/ Nikt nie wie, czy wojewódzki
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konserwator zabytków zostaÅ‚ powiadomiony o remoncie, a jeÅ›li nawet, z pewnoÅ›ciÄ… nie
ma on Å›wiadomoÅ›ci, jakie materiaÅ‚y sÄ… uÅ¼ywane do prac budowlanych. Zdanie SÄ…du
&ndash; Informacja o planowaniu utworzenia hotelu pochodziÅ‚a z zasÅ‚yszanych,
niepotwierdzonych w toku procesu plotek. /&hellip;/ Pozwana nie wykazaÅ‚a teÅ¼, by materiaÅ‚y
budowlane byÅ‚y zÅ‚ej jakoÅ›ci.  &bull; Jedna ze stajni zostaÅ‚a wyremontowana, zbudowano w
niej nawet drewniane boksy dla koni. Dla koni angloarabskich. A przy okazji &ndash; remont
tej stajni prowadziÅ‚a firma naleÅ¼Ä…ca o syna pana Prezesa. Zdaniem SÄ…du &ndash; W
toku postÄ™powania informacja o tym, jakoby remont prowadziÅ‚a firma naleÅ¼Ä…ca do czÅ‚onka
rodziny prezesa spóÅ‚ki nie zostaÅ‚a potwierdzona. &bull; Pan Prezes zerwaÅ‚ wiÄ™c z
dÅ‚ugoletnim obowiÄ…zkiem szefa stadniny uczestniczenia w porannym obchodzie
wszystkich stajni z udziaÅ‚em gÅ‚ównego specjalisty ds. hodowli koni oraz koniuszego. Pan
Prezes juÅ¼ w tych obchodach nie uczestniczy. Zdaniem SÄ…du &ndash; Dowiedziono, Å¼e
powód duÅ¼o rzadziej uczestniczyÅ‚ w porannych obchodach stadniny niÅ¼ Marek Trela
&hellip;/&hellip;/ Niemniej jednak nie wykazano by powód w porannych obchodach juÅ¼ nie
uczestniczyÅ‚ w ogóle, zaÅ› taki stan rzeczy sugeruje sposób sformuÅ‚owania komunikatu do
czytelnika. &bull; KilkunastomiesiÄ™czne urzÄ™dowanie SÅ‚awomira Pietrzaka
charakteryzuje staÅ‚e pogorszenie bytu i ludzi, i koni w stadninie.Zdaniem SÄ…du &ndash; 
&hellip; pozwana nie wykazaÅ‚a zasadnoÅ›ci tak postawionej przez siebie tezy. A teraz gole
przepuszczone przez SÅ‚awomira Pietrzaka. &bull; Pan Prezes nie zorganizowaÅ‚ teÅ¼ Å¼adnej
uroczystoÅ›ci dla pracowników z okazji 200-lecia istnienia SK Janów Podlaski. /&hellip;/
PamiÄ…tkowe medale wrÄ™czono jedynie kilku pracownikom ze staÅ¼em pracy powyÅ¼ej
30 lat. Zdaniem SÄ…du &ndash; Pozwana wykazaÅ‚a, Å¼e nie byÅ‚o specjalnej, kierowanej do
pracowników stadniny uroczystoÅ›ci, która byÅ‚aby zwiÄ…zana z obchodami 200-lecia;
udowodniÅ‚a teÅ¼, Å¼e powód nie zaprosiÅ‚ do udziaÅ‚u w uroczystoÅ›ci odbioru w PaÅ‚acu
Prezydenckim dokumentu potwierdzajÄ…cego nadanie stadninie statusu jednego ze &bdquo;100
Pomników Historii na stulecie odzyskania NiepodlegÅ‚oÅ›ci&rdquo; Å¼adnego z jej pracowników. 
&bull; OszczÄ™dnoÅ›ci dotykajÄ… koni juÅ¼ teraz. Gnój ze stajni jest wywoÅ¼ony raz na
kwartaÅ‚. Zdaniem SÄ…du &ndash; Co roku w okresie zimowym spadaÅ‚a czÄ™stotliwoÅ›Ä‡
wywoÅ¼enia gnoju ze stajni. Jednak w okresie, gdy powód byÅ‚ prezesem spóÅ‚ki,
czÄ™stotliwoÅ›Ä‡ ta spadÅ‚a jeszcze bardziej, bo do iloÅ›ci raz na trzy miesiÄ…ce; czego powódka
dowiodÅ‚a w toku procesu. &bull; Siano zbierane z janowskich Å‚Ä…k przywoÅ¼one do stajni w
belach byÅ‚o w Å›rodku zgniÅ‚e i zapleÅ›niaÅ‚e, gdyÅ¼ zbierano je z pola, gdy byÅ‚o jeszcze
wilgotne. /&hellip;/ Z kolei w lecie 2016 roku, gdy pogoda byÅ‚a sprzyjajÄ…ca, zebrano tylko
pierwszy pokos, a drugiego nikt nie zbieraÅ‚, choÄ‡ trawa byÅ‚a wspaniaÅ‚a. No i wÅ‚asnego
siana nie wystarcza dla koni, wiÄ™c trzeba je kupowaÄ‡. A Å¼e kupuje siÄ™ najtaÅ„sze,
wiÄ™c jego jakoÅ›Ä‡ pozostawia wiele do Å¼yczenia. Zdaniem SÄ…du &ndash; ... w toku
procesu dowiedziono, Å¼e byÅ‚y okresy na przestrzeni roku 2016,  kiedy to z niektórych Å‚Ä…k
bÄ™dÄ…cych w dyspozycji stadniny nie zbierano siana. &bull; Zabudowania stadniny sÄ… w
opÅ‚akanym stanie. /&hellip;/ Nic jednak nie sÅ‚ychaÄ‡, by pan Prezes podejmowaÅ‚
jakiekolwiek starania w tym zakresie. Zdanie SÄ…du &ndash; &hellip;naleÅ¼aÅ‚o oceniÄ‡, iÅ¼ w
tym zakresie (chodzi o stajniÄ™ wyÅ›cigowÄ… &ndash; przy. M.Sz.) pozwana dowiodÅ‚a swych
racji. &bull; W grudniu 2016 roku janowskie konie arabskie po raz pierwszy od
niepamiÄ™tnych czasów nie pojechaÅ‚y na czempionat Å›wiata do ParyÅ¼a. Argumentacja
pana Prezesa byÅ‚a taka, Å¼e to siÄ™ nie opÅ‚aca: za duÅ¼e koszty, za maÅ‚e zyski. /.../ Na
wyjazd koni arabskich do ParyÅ¼a pieniÄ…dze siÄ™ nie znalazÅ‚y, ale na wyjazd 5 koni
angloarabskich do Pompadour owszem. Zdanie SÄ…du &ndash; Fakt przywoÅ‚any przez
pozwanÄ… jest niesporny; ma ona jednoczeÅ›nie racjÄ™, iÅ¼ brak podstaw prawnych, by
pozbawiÄ‡ dziennikarza prawa do wÅ‚asnej oceny skutków obiektywnie istniejÄ…cego faktu.  &bull; 
Na 200-lecie istnienia SK Janów Podlaski pan Prezes sprawiÅ‚ stadninie nowÄ…, kutÄ… z

https://hipologika.pl 24.06.2025, 7:20:12 - 3

https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl


Å¼elaza bramÄ™ wjazdowÄ…./&hellip;/ OtóÅ¼ pan Prezes zarzÄ…dziÅ‚, iÅ¼ od 17
paÅºdziernika brama bÄ™dzie zamykana, chyba po raz pierwszy w caÅ‚ej powojennej historii
stadniny. /&hellip;/ Po zakoÅ„czeniu pracy wÅ‚aÅ›nie o godzinie 18.00 pracownicy nie
mogÄ… swobodnie wyjechaÄ‡ nawet do pobliskiego Janowa Podlaskiego, by zrobiÄ‡ zakupy
czy spotkaÄ‡ siÄ™ ze znajomymi. Zdaniem SÄ…du &ndash;  Powód nie negowaÅ‚ prawdziwoÅ›ci
twierdzeÅ„ zawartych w artykule w tym zakresie. WskazaÅ‚, Å¼e sÄ… one nierzetelne z uwagi na
motyw, dla którego brama zostaÅ‚a ustawiona (ograniczenie ruchu na drodze gminnej
przebiegajÄ…cej przez teren stadniny). Pozwana z kolei opisaÅ‚a na czym polegaÅ‚ problem
pracowników mieszkajÄ…cych na terenie stadniny, a tej czÄ™Å›ci powód nie uczyniÅ‚ podstawÄ…
faktycznÄ… swego pozwu. Nie powaÅ¼aÅ‚ prawdziwoÅ›ci twierdzeÅ„ o tym, Å¼e w godzinach od
18 do 6 nie stoi na staÅ‚e stróÅ¼ otwierajÄ…cy bramÄ™, koniecznym jest wzywanie go za
kaÅ¼dym razem, gdy istnieje potrzeba wejÅ›cia lub opuszczenia terenu stadniny.  KonkluzjeSÄ…d
uznaÅ‚, Å¼e pozwana bezprawnie naruszyÅ‚a dobre imiÄ™ powoda, jednak nie moÅ¼na
traciÄ‡ z pola widzenia, iÅ¼ nie w kaÅ¼dym ze wskazanych przez powoda fragmentów
artykuÅ‚u. /&hellip;/ &hellip; pozwana dowiodÅ‚a prawdziwoÅ›ci czÄ™Å›ci z zawartych w
artykule twierdzeÅ„, bÄ…dÅº fragmentów twierdzeÅ„, co oznacza, Å¼e artykuÅ‚ zawiera
takÅ¼e informacje prawdziwe, a te z uwagi na prawo do wolnoÅ›ci sÅ‚owa, w tym
rozpowszechniania informacji, nie mogÄ… zostaÄ‡ &ndash; jako prawdziwe &ndash;
objÄ™te dziaÅ‚aniem zaliczanym do kategorii dziaÅ‚aÅ„ zmierzajÄ…cych do
&bdquo;usuniÄ™cia skutków naruszenia.&rdquo; PrzekÅ‚adajÄ…c to z jÄ™zyka prawniczego
na codzienny &ndash; to staÅ‚o siÄ™ powodem, Å¼e pozwana nie musi przepraszaÄ‡ powoda. Bo
przeprosiny, jakich siÄ™ domagaÅ‚, dotyczyÅ‚y caÅ‚oÅ›ci - wszystkich wyliczonych przez niego
punktów &ndash; a czÄ™Å›Ä‡ z nich okazaÅ‚a siÄ™ prawdziwa. Ja tak to w kaÅ¼dym razie
rozumiem.Co dalej?JeÅ›li Å¼adna ze stron siÄ™ nie odwoÅ‚a od wyroku sÄ…du w pierwszej
instancji, to pod koniec listopada siÄ™ on uprawomocni. Wówczas usunÄ™ cytowany artykuÅ‚ z
mojego bloga. Co prawda wyrok sÄ…du mnie nie dotyczy, w tym sensie, Å¼e sÄ…d nie moÅ¼e
mnie zmusiÄ‡ do takiego kroku, ale zastosuje siÄ™ do tej sugestii. Werdykty sÄ…du naleÅ¼y
szanowaÄ‡. Tym bardziej takiego SÄ…du, czyli takiej pani sÄ™dzi, która tak rzetelnie podeszÅ‚a do
swojej powinnoÅ›ci. Gdyby zaÅ› sprawa miaÅ‚a mieÄ‡ dalszy bieg (odwoÅ‚anie), to poinformujÄ™ o
tym PaÅ„stwa. Tymczasem do koÅ„ca listopada moÅ¼na czytaÄ‡ artykuÅ‚ Beaty Kumanek pt.
&bdquo;Komu zaleÅ¼y na upadku Stadniny Koni w Janowie Podlaskim?&rdquo; (2 XI 2017) i
ewentualnie porównywaÄ‡ go caÅ‚ym uzasadnieniem (peÅ‚ny tekst zaÅ‚Ä…czam w postaci pdf).
Marek Szewczyk 
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